
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 2. oktober 2015 stillet følgende 

spørgsmål nr. 235 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 235:  

”Med henvisning til artiklen ”Mangelfuld modtagelse af akutte hjertepatienter” 

der blev bragt på Hjerteforeningen.dk den 23. september 2015, bedes ministeren 

 

- redegøre for, hvorfor man ikke på alle akutmodtagelser kan få foretaget et 

ekkokardiografi. Er årsagen økonomiske eller personalemæssige udfordrin-

ger? 

- oplyse om der er mulighed for at uddanne andre personalegrupper til at ta-

ge ekkokardiografi. 

- oplyse om det vil være muligt allerede i ambulancen at foretage ekkokardio-

grafi, så man kan køre patienten hen til det sygehus, som har ekspertisen.” 

 

Svar:  

Ministeriet har til brug for min besvarelse af spørgsmålet anmodet om bidrag fra 

Danske Regioner og Sundhedsstyrelsen 

 

Jeg forventer at besvare spørgsmålet endeligt primo november 2015. 

 

 

Med venlig hilsen 
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